
Geachte leden van de toekomstige coalitie, 

Als fractievoorzitter van FVD Amsterdam Nieuw-West wil ik graag uw hulp vragen om de 

Lutkemeerpolder te behouden. Schiphol Area Development Company (SADC), waar de Provincie 

aandeelhouder van is, wil op de laatste vruchtbare kleigrond van Amsterdam een bedrijventerrein 

ontwikkelen. Er is op deze 43 hectare echter iets veel mooiers mogelijk: een voedselpark. Al jaren is 

een grote, sterke community actief in dit gebied die daarvoor strijdt. Onlangs hebben zij het 

Bodemplan Lutkemeerpolder gepresenteerd waarin ze hun visie voor een betere toekomst 

toelichten. Er is onlangs ook een documentaire (Meer) verschenen die bij elke vertoning een volle 

zaal heeft getrokken. Het draagvlak onder de lokale bevolking is groot en het enige wat de realisatie 

van dit plan dwarszit is de onwil van de gemeente Amsterdam om afscheid te nemen van het 

toekomstige bedrijventerrein. De gemeente kan uw aanmoediging en steun hard gebruiken. 

Regeneratieve landbouw 

In de Lutkemeerpolder is regeneratieve landbouw mogelijk. Op drie hectare, nabij Boerderij de 

Boterbloem, vindt dit al plaats. Regeneratieve landbouw is uniek. Terwijl veel beleid van de provincie 

erop is gericht om een negatieve impact te verminderen, is regeneratieve landbouw iets dat een 

positieve impact levert. Bij regeneratieve landbouw wordt geen gebruik gemaakt van kunstmest of 

pesticiden. Het bodemleven wordt bevorderd en werkt samen met de boer. Het is dus een manier 

om gezond voedsel te kweken en tegelijkertijd de biodiversiteit te versterken.  

Korte voedselketens 

Op dit moment wordt veel voedsel geïmporteerd uit het buitenland. Het businessmodel dat 

hierachter schuilt is belastend voor ecosystemen. In landen waar de milieuwetten minder streng zijn 

worden massaal bomen gekapt om landbouw mogelijk te maken. Verder zal de productie in 

mediterrane landen dalen door klimaatverandering, waardoor de Europese voedselvoorziening in 

gevaar komt. Langdurig transport van voedsel heeft negatieve gevolgen, waaronder verspilling. 

Lokale productie van voedsel is de oplossing voor deze problemen. De opbrengst komt direct terecht 

bij de boer en de meeste mensen zullen hun voedsel komen ophalen op de fiets.  

Grote maatschappelijke en educatieve waarde 

De mensen die betrokken zijn bij Voedselpark Amsterdam verbouwen niet alleen voedsel, maar 

bieden ook educatieve en maatschappelijke activiteiten. Ik neem aan dat uw toekomstige coalitie zal 

inzetten op een gezondere leefstijl. Dat kan hiermee bereikt worden. Dit voedselpark zal kinderen in 

staat stellen om meegenomen te worden in het gehele proces van zaadje tot een plant. Dit leidt 

ertoe dat kinderen meer interesse hebben in gezond voedsel.  

In Illinois zijn ze een stap verder gegaan. Het Farm to Food Bank project heeft stadslandbouw 

gekoppeld aan voedselbanken. Dankzij de korte voedselketens ging de verspilling omlaag en de 

kwaliteit omhoog. Nog nooit had men zo vers voedsel gehad. Een soortgelijk initiatief in de 

Lutkemeerpolder zou achterstandswijken in de buurt een enorme boost geven. In Osdorp, ongeveer 

3 kilometer van de kleigrond vandaan, is onlangs een sociale supermarkt geopend waar mensen die 

weinig te besteden hebben gratis voedsel kunnen afhalen. De laatste keer dat ik medewerkers sprak, 

kreeg ik te horen dat er een tekort is een vers groente en fruit. Hoe mooi zou het zijn als de 

Lutkemeerpolder hiertoe een oplossing zou bieden?! 

 

 



Provincie dichter bij de burger 

De lijst met voordelen is gigantisch. Ik heb maar enkele voorbeelden genoemd. Voedselpark 

Amsterdam brengt een enorme hoeveelheid ambities die uw coalitie ongetwijfeld zal hebben bij 

elkaar. Bovendien zorgt het voor sociale versterking. Juist in Amsterdam Nieuw-West, waar de 

uitdagingen zo groot zijn dat er sprake is van een Nationaal Programma Samen Nieuw-West, zal een 

groot Voedselpark een enorm positieve impact maken. U kunt bijdragen. Politieke wilskracht en 

financiële middelen kunnen van dit concept een realiteit maken. Ik moedig u aan om in contact te 

treden met de initiatiefnemers van Voedselpark Amsterdam. Zijn kunnen u veel beter dan ik 

uitleggen op welke manier hun idee bijdraagt aan de samenleving en wat er nodig is om ervan een 

realiteit te maken. 

Hoogachtend, 

Tanay Bilgin 

Fractievoorzitter FVD Amsterdam Nieuw-West 


